
Protokół nr XXII/2020 

z sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka, która odbyła się w dniu 7 sierpnia 2020 r.  

w godz. 15:00 do 17:15 w Gminnym Centrum Kultury w Małej Nieszawce 

 

W posiedzeniu wzięło udział 10 radnych. 

Obecni: 

1. Grzegorz Dombrowski 

2. Aniela Grela 

3. Mieczysław Kociucki 

4. Ryszard Kryszewski 

5. Alina Sobecka 

6. Katarzyna Streich 

7. Rafał Szulc 

8. Wioletta Szymańska 

9. Ireneusz Śmiechowski 

10. Ewa Tarkowska 

 

Nieobecni: 

1. Dorota Krychowiak 

2. Aleksandra Rębacz 

3. Marcin Sobiech 

4. Jadwiga Szczygielska 

5. Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Proponowany porządek obrad:  

 

1.  Otwarcie posiedzenia: 

     a) stwierdzenie quorum,  

     b) przyjęcie porządku obrad.    

2.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  

a)  uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień  

na 2020 rok  (druk nr 1), 

b) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej położonej w Małej Nieszawce  

(dz. o nr 301/18, 308/8) (druk nr 2), 

c) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Wielka Nieszawka w roku szkolnym 

2020/2021  (druk nr 3), 

d) zmiany budżetu gminy Wielka Nieszawka na 2020 rok (druk nr 4), 

e) wyrażania zgody na wykoszenie traw na użytkach ekologicznych.  

3. Informacja z działalności Centrum Sportu i Rekreacji „Olender” sp. z o.o. w Wielkiej 

Nieszawce za okres od 01.01.2019 do 31.12.2019 r. (druk nr 5). 

4. Przyjęcie Informacji dotyczącej funkcjonowania Referatu Utrzymania Infrastruktury  

i Gospodarki Odpadami w Urzędzie Gminy w Wielkiej Nieszawce w 2020 r. (druk nr 6). 



5. Przyjęcie sprawozdania z realizacji rocznego Programu Współpracy Gminy Wielka 

Nieszawka z Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie za rok 2019  (druk nr 7). 

6. Interpelacje i wolne wnioski.  

7. Zakończenie sesji. 

 

Ad.1  

a) XXII sesję Rady Gminy Wielka Nieszawka otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Ewa 

Tarkowska. Na wstępie powitała Pana Wójta, Zastępcę Wójta, Skarbnika Gminy, Panie i 

Panów Radnych, pracowników urzędu, mieszkańców gminy. 

Przewodnicząca stwierdziła, że w momencie otwarcia obrad na 15 radnych obecnych jest 10, 

co oznacza, że jest quorum i Rada jest władna do podejmowania uchwał, stanowisk  

i opinii. 

b) Przewodnicząca Rady poinformowała, że wpłynęły dwa wnioski w sprawie zmiany 

porządku obrad. Pierwszy dotyczył poszerzenia porządku obrad o projekt uchwały w sprawie  

wyrażania zgody na wykoszenie traw na użytkach ekologicznych.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:5  

Wyniki imienne: 

ZA: 10 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, Alina 

Sobecka, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa 

Tarkowska 

NIEOBECNI:5 

Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Marcin Sobiech, Jadwiga Szczygielska, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła zmianę porządku obrad  

o dodanie punktu 2 e).  

 

Drugi wniosek dotyczył poszerzenia porządku obrad o punkt interpelacje i wolne wnioski.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:5  

Wyniki imienne: 

ZA: 10 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, Alina 

Sobecka, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa 

Tarkowska 

NIEOBECNI:5 

Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Marcin Sobiech, Jadwiga Szczygielska, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

 



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła zmianę porządku obrad  

o dodanie punktu Interpelacje i wolne wnioski jako punkt nr 6.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad wraz 

z przeprowadzonymi  zmianami.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:5  

Wyniki imienne: 

ZA: 10 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, Alina 

Sobecka, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa 

Tarkowska 

NIEOBECNI:5 

Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Marcin Sobiech, Jadwiga Szczygielska, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła porządek obrad jednogłośnie.  

 

Ad. 2 

a) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 1) 

Kier. Referatu Edukacji, Spraw Społecznych i Promocji Ewa Kucharska  – przedstawiła 

projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady - poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury i Sportu.  

Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka – poinformowała, że Komisja opiniowała już ten 

projekt programu 18 czerwca 2020 r. Zwrócono uwagę na zbyt ogólnikowe zapisy, brak 

konkretów i uszczegółowienia. Komisja bardzo krytycznie wypowiedziała się odnośnie  

terminu przedstawienia programu, gdyż minęło pierwsze półrocze 2020 roku, a dopiero 

opiniowany jest Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień  

na 2020 rok. W programie nie uwzględniono działań profilaktycznych dotyczących wirusa 

SARS-CoV-2. Od marca tego roku można zaplanować i wydatkować pieniądze z tej komisji. 

Nie są uwzględnione prośby komisji żeby te działania były dostosowane do obecnej sytuacji 

w kraju. Kwestią budzącą wątpliwości jest wynagrodzenie i sposób wynagradzania komisji. 

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu wstrzymała się od głosu.    

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radca prawny – przedstawiła, co wynika z Ustawy o wychowaniu w trzeźwości i 

przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Powiedziała, że do zadań własnych gminy należy m.in. 

prowadzenie działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych 

oraz integracji społecznej osób uzależnionych od alkoholu. Ustawa wskazuje co te zadania 

obejmują. Realizacja tych zadań jest prowadzona w postaci Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Uzależnień. Dopóki rada nie uchwali tego programu to można 

powiedzieć, że nie wypełnia ustawowego zadania realizacji zadań własnych na nią 



nałożonych. Zwróciła uwagę, że program jest przyjmowany późno, aczkolwiek trzeba iść do 

przodu, dołożyć wszelkich starań by w przyszłym roku program został przyjęty szybciej.  

Radna Alina Sobecka – Komisja krytycznie wypowiedziała się odnośnie terminu 

przedstawienia programu, ale nie był to argument wstrzymania się od głosu.     

Radna Aniela Grela – powiedziała, że program nie jest dostosowany do obecnej sytuacji w 

kraju. Program mógłby być procedowany gdyby został wcześniej przygotowany. Zawierał 

wiele niejasności m.in. związanych z wyposażeniem, wynagrodzeniem Komisji.  

Sołtys Brygida Czapiewska – poinformowała, że w ubiegłym roku będąc członkiem 

Gminnej komisji rozwiązywania problemów alkoholowych, program został stworzony w 

marcu. Odniosła się do prac Komisji w roku ubiegłym. Gminny Program Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Uzależnień musi być uchwalony by komisja mogła normalnie 

funkcjonować i wykonywać swoją pracę.  

Radna Katarzyna Streich –  zapytała dlaczego wójt jako organ wykonawczy, nie 

zmobilizował przewodniczącej Gminnej komisji rozwiązywania problemów alkoholowych, 

do przedstawienia programu komisji w terminie.   

Radna Aniela Grela – powiedziała, że program powinien być przygotowany rozsądnie i 

rzeczowo. Dlaczego powstał tak późno ? To, że skład komisji ulegał zmianie nie jest dobrym 

wytłumaczeniem tak późnego terminu przedstawienia programu.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień  

na 2020 rok  (druk nr 1). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 1, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA: 1 

Rafał Szulc 

PRZECIW:6 

Aniela Grela, Ryszard Kryszewski, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Ireneusz Śmiechowski, 

Ewa Tarkowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ:3 

Grzegorz Dombrowski, Mieczysław Kociucki, Wioletta Szymańska  

NIEOBECNI:5 

Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Marcin Sobiech, Jadwiga Szczygielska, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy odrzuciła uchwałę większością głosów.  

 

b) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 2) 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady - poprosiła o zabranie głosu członka Komisji Zagospodarowania 

Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji 

Radna Katarzyna Streich - poinformowała, że na posiedzeniu Komisja zaopiniowała projekt 

uchwały pozytywnie.  



Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. Radni nie zabrali głosu 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej położonej w Małej Nieszawce  

(dz. o nr 301/18, 308/8) (druk nr 2). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:5  

Wyniki imienne: 

ZA: 10 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, Alina 

Sobecka, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa 

Tarkowska 

NIEOBECNI:5 

Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Marcin Sobiech, Jadwiga Szczygielska, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie  

(uchwała nr XXII/116/2020). 

 

c) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 3) 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady - poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu.  

Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka - poinformowała, że na posiedzeniu Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Sołtys Brygida Czapiewska - zapytała ile jest niepełnosprawnych dzieci na terenie gminy, 

które są przewożone do szkół.  

Kier. Referatu Ewa Kucharska – powiedziała, że 10 osób.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Wielka Nieszawka w roku szkolnym 

2020/2021  (druk nr 3). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:5  

Wyniki imienne: 

ZA: 10 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, Alina 

Sobecka, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa 

Tarkowska 

NIEOBECNI:5 

Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Marcin Sobiech, Jadwiga Szczygielska, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie  

(uchwała nr XXII/117/2020). 

 



d) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 4) 

Skarbnik Monika Szczerkowska – przedstawiła projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej.   

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Streich – poinformowała, że Komisja zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radny Ryszard Kryszewski – zapytał na co będzie wydatkowana kwota 6 tys. zł. 

przeniesiona na dział kultura. 

Skarbnik Monika Szczerkowska – odpowiedziała, że na ten moment konkretnie nie 

wiadomo. Są to środki przeniesione z działu sportu, na dział kultura.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany budżetu gminy Wielka Nieszawka na 2020 rok (druk nr 4). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:5  

Wyniki imienne: 

ZA: 10 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, Alina 

Sobecka, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa 

Tarkowska 

NIEOBECNI:5 

Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Marcin Sobiech, Jadwiga Szczygielska, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie  

(uchwała nr XXII/118/2020). 

 

 

e) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat. 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu. 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażania zgody na wykoszenie traw na użytkach ekologicznych.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:5  

Wyniki imienne: 

ZA: 10 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, Alina 

Sobecka, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa 

Tarkowska 

NIEOBECNI:5 

Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Marcin Sobiech, Jadwiga Szczygielska, Arkadiusz 

Wyrzykowski 



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie  

(uchwała nr XXII/119/2020). 

 

 

  

 

Ad. 3 

Przewodnicząca Rady poprosiła Prezesa Centrum Sportu i Rekreacji „Olender”  

o wprowadzenie w temat (druk nr 5) 

Prezes CSiR „Olender” Piotr Ratke – przedstawiła informację z działalności Centrum 

Sportu i Rekreacji „Olender” sp. z o.o. w Wielkiej Nieszawce za okres od 01.01.2019 do 

31.12.2019 r.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu.    

Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka – poinformowała, że Komisja zaopiniowała 

pozytywnie informację z działalności Centrum Sportu i Rekreacji „Olender” sp. z o.o. w 

Wielkiej Nieszawce za okres od 01.01.2019 do 31.12.2019 r.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radna Aniela Grela - podziękowała prezesowi za dobrą pracę całego zespołu, duża liczbę 

trafionych pomysłów, znaczną ilość przeprowadzonych imprez czy organizację półkolonii.  

Prezes CSiR „Olender” Piotr Ratke – odniósł się do słów radnej Anieli Greli, podziękował 

za pomysł organizacji półkolonii. Powiedział, że z terenu gminy 98 dzieci weźmie udział w 

zorganizowanym wypoczynku.  

Radny Ireneusz Śmiechowski – pogratulował prezesowi pracy i dobrych wyników. Wyraził 

zadowolenie, że kierunek rozwoju spółki zmierza w dobrym kierunku.   

Radny Mieczysław Kociucki – w swojej wypowiedzi zwrócił uwagę na okrojone 

sprawozdanie, brak rozgraniczenia części hotelowej od gastronomicznej. Ponadto odniósł się 

do kwoty zainwestowanej w Centrum Sportu i Rekreacji „Olender”, a także brak pobierania 

dywidend przez Urząd Gminy.  

Radna Alina Sobecka – powiedziała, że ważne jest to, że mamy taki obiekt na terenie gminy. 

Jest to wielka promocja, atrakcja naszej gminy.  

Radny Ryszard Kryszewski – pieniądze przeznaczane na „Olender” przez sołtysów w 

ramach programów sołeckich są wykorzystywane przez mieszkańców i dzieci z terenu gminy.  

Prezes CSiR „Olender” Piotr Ratke – raz w roku płacony jest podatek do gminy.  

W zeszłym roku z wszystkich programów sołeckich, organizacji wakacji, ferii, mikołajek do 

gminy zostały wystawione faktury na łączną kwotę 37704 zł., co w skali rocznych obrotów 

spółki jest małym udziałem w zyskach. Gastronomia jest wspólnie rozliczana z hotelem. 

Obiekt działa w niezakłócony sposób, elementy które wymagają renowacji, są na bieżąco 

wykonywane.  

 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie przyjęcie Informacji z 

działalności Centrum Sportu i Rekreacji „Olender” sp. z o.o. w Wielkiej Nieszawce za okres 

od 01.01.2019 do 31.12.2019 r. (druk nr 5). 

 



Wyniki głosowania: 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:5  

Wyniki imienne: 

ZA: 9 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Ryszard Kryszewski, Alina Sobecka, Katarzyna 

Streich, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ:1 

Mieczysław Kociucki 

NIEOBECNI:5 

Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Marcin Sobiech, Jadwiga Szczygielska, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła Informację z działalności 

Centrum Sportu i Rekreacji „Olender” sp. z o.o. w Wielkiej Nieszawce za okres od 

01.01.2019 do 31.12.2019 r. większością głosów.  

 

 

 

Ad. 4 

Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 6) 

Kier. Referatu Utrzymania Infrastruktury i Gospodarki Odpadami  Janusz Żurawski – 

przedstawił Informację dotyczącą funkcjonowania Referatu Utrzymania Infrastruktury  

i Gospodarki Odpadami w Urzędzie Gminy w Wielkiej Nieszawce w 2020 r. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu członka Komisji Zagospodarowania 

Przestrzennego, Ochrony środowiska i Inwestycji.  

Radna Katarzyna Streich – poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

przedstawiony dokument.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radna Aniela Grela – zapytała jakie są możliwości oczyszczalni ścieków, jaka jest średnia 

dzienne przepustowość oczyszczalni oraz czy rzeczywiście jest taka konieczność częstego 

koszenia traw.  

Kier. Referatu Janusz Żurawski – powiedział, że przepustowość oczyszczalni zwiększyła 

się po modernizacji do 750 m³ na dobę.  

Radny Ireneusz Śmiechowski – podziękował kierownikowi za wykonywaną ciężką pracę 

Referatu. Życzył dużo zdrowia i powodzenia w imieniu mieszkańców.  

Radny Mieczysław Kociucki – zapytał się odnośnie głównego kanału, czy będzie oprócz 

poboczy, wykaszany również nurt ?  

Wójt Krzysztof Czarnecki – powiedział, że zostało wystosowane pismo do Wód Polskich 

odnośnie wykoszenia kanałów oraz odmulenia dna. Po interwencji rozpoczęto wykaszanie 

kanałów które należą do Wód Polskich.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie przyjęcie Informacji 

dotyczącej funkcjonowania Referatu Utrzymania Infrastruktury i Gospodarki Odpadami w 

Urzędzie Gminy w Wielkiej Nieszawce w 2020 r.  (druk nr 6). 

 

 



Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:5  

Wyniki imienne: 

ZA: 10 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, Alina 

Sobecka, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa 

Tarkowska 

NIEOBECNI:5 

Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Marcin Sobiech, Jadwiga Szczygielska, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła Informację dotyczącą 

funkcjonowania Referatu Utrzymania Infrastruktury i Gospodarki Odpadami w Urzędzie 

Gminy w Wielkiej Nieszawce w 2020 r. jednogłośnie.  

 

Ad. 5 

Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 7) 

Kier. Referatu Edukacji, Spraw Społecznych i Promocji Ewa Kucharska – przedstawiła 

sprawozdanie z realizacji rocznego Programu Współpracy Gminy Wielka Nieszawka z 

Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i wolontariacie za rok 2019.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu.    

Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka – poinformowała, że Komisja opiniowała już to 

sprawozdanie 18 czerwca. Została wystosowana prośba o ponowne sporządzenie  

sprawozdania, dlatego że nie dotyczyło ono działalności o której mowa w tytule. Ponadto 

poproszono o uzupełnienie i wypisanie wszystkich organizacji pozarządowych na terenie 

gminy. Poprawki nie zostały do dnia dzisiejszego skorygowane według wskazówek Komisji. 

Brakuje kwot wydatkowanych z budżetu gminy. W przedstawionym programie pojawiły się 

nieprawdziwe informację dotyczące finansowego wsparcia Koła Gospodyń Wiejskich Brzoza.       

Komisja negatywnie zaopiniowała przedstawione sprawozdanie.   

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Kier. Referatu Ewa Kucharska – odniosła się do słów radnej Aliny Sobeckiej. Powiedziała, 

że zaszło pewne nieporozumienie w związku z tym ze sołtysi poprosili o to by z funduszu 

sołeckiego sołectwa Brzoza i Cierpice zarezerwować środki  w wysokości 1000 zł. na zakup 

produktów spożywczych dla koło gospodyń wiejskich na dożynki w celu ugotowania zupy. 

Jak się okazało, zrobiła to firma zewnętrzna, a informacja ta nie została sprostowana,  

w związku z tym doszło do nieporozumienia.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie przyjęcie Informacji 

dotyczącej funkcjonowania Referatu Utrzymania Infrastruktury i Gospodarki Odpadami w 

Urzędzie Gminy w Wielkiej Nieszawce w 2020 r.  (druk nr 7). 

 

 

 



Wyniki głosowania: 

ZA: 0, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:5  

Wyniki imienne: 

ZA: 0 

PRZECIW: 7 

Aniela Grela, Ryszard Kryszewski, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Wioletta Szymańska, 

Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ:3  

Grzegorz Dombrowski, Mieczysław Kociucki, Rafał Szulc 

NIEOBECNI:5 

Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Marcin Sobiech, Jadwiga Szczygielska, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy odrzuciła przyjęcie Informacji dotyczącej 

funkcjonowania Referatu Utrzymania Infrastruktury i Gospodarki Odpadami w Urzędzie 

Gminy w Wielkiej Nieszawce w 2020 r. większością głosów.  

 

Ad. 6 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radny Ireneusz Śmiechowski – poprosiła wójta o informację, czy zostały zgłoszone 

projekty do Funduszu Dróg Samorządowych, ponieważ 14 sierpnia upływa termin. Zapytała  

jak zakończyła się sprawa z wystąpieniem gminy do firmy Arriva, o dopłatę do kilometra. 

 Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że będzie składany wniosek do FDS na ulicę 

Ogrodową, i być może na ulicę Dybowską w Cierpicach. Jeśli chodzi o sytuację z  Arrivą, nie 

dostaliśmy od wojewody dopłaty.   

Radna Katarzyna Streich – zapytała się, czy Urząd Gminy będzie składał wnioski, i na jakie 

inwestycję, ze wsparcia Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, ponieważ 10 sierpnia 

upływa termin składania wniosków.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że wniosek został złożony. Wniosku nie składa 

się na konkretną inwestycję, lecz na środki finansowe.  

Radna Ryszard Kryszewski – poruszył temat progów zwalniających na terenie osiedla 

Kąkol. Poprosił wójta o informację na temat możliwości pobierania przez sołtysów opłat za 

podatki od mieszkańców z terenu gminy.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że nie może zabronić pobierania opłat, ale 

rekomenduje by ze względu na panującą sytuację nie zbierać opłat od mieszkańców.  

Sołtys Brygida Czapiewska – powiedziała, że ma ustalone dyżury w GCK, i w tym czasie 

nie będzie robiła problemów z przyjmowaniem opłat od mieszkańców.  

Radny Rafał Szulc – zapytał jak przebiegają rozmowy z MZK w sprawie transportu 

publicznego.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że odbył spotkanie z przedstawicielem MZK, 

wpłynęła oferta do Urzędu Gminy. Zgłosił się także przewoźnik Arriva, który zamierza 

złożyć swoją ofertę na przyszły rok.  

Radny Ireneusz Śmiechowski – przedstawił prośbę mieszkańców z ulicy Topolowej aby 

zrobić coś z odcinkiem drogi od ulicy Toruńskiej w kierunku północnym.  



Wójt Krzysztof Czarnecki – powiedział, że został wysypany gruz na tej ulicy. W przyszłym 

roku trzeba będzie naprawić tę drogę.  

Radna Wioletta Szymańska – zapytała kiedy planowane jest otwarcie Urzędu Gminy dla 

mieszkańców.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że jest wyznaczone pomieszczenie do obsługi 

petentów, jest otwarta kasa. Na chwilę obecną zdaje to egzamin.  

Radny Ryszard Kryszewski – powiedział, że środki które sołectwo Cierpice chciało 

przeznaczyć z funduszu sołeckiego na środki dezynfekujące, zostały pokryte z budżetu 

gminy.    

Radna Katarzyna Streich – zapytała się jakie inwestycje będą planowane ze środków 

pozyskanych z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – zaproponował wykonanie remontu ulicy Zielonej.  

Radny Mieczysław Kociucki – powiedział, że ulica Ogrodowa jest jeszcze na gwarancji. 

Uważa, że pisanie wniosku na tę ulicę za nadużycie.  

Radna Aniel Grela – powiedziała, że na gwarancji jest ścieżka rowerowa, nie droga.  

Przewodnicząca Rady Gminy – powiedziała, że cały czas docierają informację o 

problemach mieszkańców przy ul. Ogrodowej, którzy są zalewani przy okazji większych 

opadów. Powiedziała, że 21 czerwca wpłynęło pismo do Komisji Rewizyjnej, które zostało 

skierowane do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Ponadto wpłynęły dwie skargi dotyczące 

Wójta Gminy. 3 sierpnia otrzymała pismo od mieszkanki, w sprawie szczepienia przeciwko 

wirusowi HPV.   

Mieszkaniec gminy – odniósł się do kwestii transportu publicznego na terenie gminy i oferty 

MZK. Zwrócił się do wójta z pytaniem, czy gmina ma koncepcję jak ma wyglądać transport 

publiczny na terenie gminy ? Przekazał, że gminy ościenne również starają się o ofertę 

przewoźnika MZK, i co w przypadku jeśli tamte gminy nas wyprzedzą. Trzeba pamiętać, że 

ilość autobusów w miejskich zakładach jest ograniczona.  

Wójt Krzysztof Czarnecki - odpowiedział, że Arriva zmniejszyła ilość połączeń z powodu 

pandemii. Jest to przewoźnik, który nie otrzymuje żadnych dopłat, a utrzymuje się z własnych 

wpływów. To czego oczekujemy od przewoźnika, to przede wszystkim pokrycia gminy 

Wielka Nieszawka połączeniami od Torunia poprzez Małą Nieszawką, Wielką Nieszawką 

oraz Cierpice, utrzymania tych ulg które obowiązują na terenie Torunia, jak również 

autobusów, które zapewnią komfort i bezpieczeństwo podróżowania. W tym tygodniu ma 

wpłynąć oferta od przewoźnika Arriva.  

Radna Katarzyna Streich - zapytała czy znając ofertę MZK, zostały poczynione kroki 

mające na celu możliwość pozyskania środków, oraz jakie oszczędności w budżecie można 

znaleźć by przeznaczyć je na transport publiczny na terenie gminy. 

Przewodnicząca Rady - podczas prac komisji odbyła się burzliwa dyskusja dotycząca 

kwestii transportu, na czerwcowej sesji Rady Gminy przyjęte zostało stanowisko 

zobowiązujące wójta do przedstawienia ofert przewoźników do 31 sierpnia.  

Sołtys Brygida Czapiewska - przedstawiła prośbę mieszkańców o zwiększenie puli 

finansowej na sterylizację bezpańskich kotów, których jest bardzo dużo. Zaprosiła chętne 

osoby z terenu gminy na akcje krwiodawstwa, która odbędzie się 23 sierpnia na terenie przy 

"Olendrze".  



Wójt Krzysztof Czarnecki - we wrześniu będzie przygotowany projekt o zwiększenie puli 

finansowej na sterylizację zwierząt.  

Radna Aniela Grela - zapytała czy jako gmina mamy podpisana umowę z jakimś zakładem 

weterynaryjnym odnośnie opieki nad zwierzętami.  

Wójt Krzysztof Czarnecki - odpowiedział, że mamy podpisaną umowę z zakładem 

weterynaryjnym przy ulicy Krętej w Małej Nieszawce.   

Przewodnicząca Rady - zapytała wójta o remont ulicy Zielonej, czy jest już wypracowane 

rozwiązanie zastępcze na czas remontu tej ulicy ? 

Wójt Krzysztof Czarnecki - powiedział, że został złożony wniosek na inwestycję, a na tę 

chwilę nie ma koncepcji alternatywy dla ulicy Zielonej. 

 

Ad.7 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Tarkowska podziękowała zebranym za wzięcie udziału w 

XXII sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka i zamknęła obrady. 

 

 

 

Protokołował:                                                            Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Filip Murawski                                                                     (-) Ewa Tarkowska 

 

 


